
Norges Naturvernforbunds Veterangruppe 
Referat fra medlemsmøte 27.april 2009  

Møtet ble holdt i Naturvernforbundets møterom, 3. etasje i Grensen 9b, Oslo kl.17.00 – 19.00, og var 
første medlemsmøte i Veterangruppa.  

1. Velkommen  

Kåre Olerud ønsket på vegne av interimstyret velkommen, og ble også valgt til møteleder.  

Han viste til utsendt invitasjon 23.mars i år. Invitasjonen var sendt ut til et 80 talls personer vedlagt 
referat fra stiftelsesmøtet 11.februar 2009 samt forslag til ”Retningslinjer for Norges 
Naturvernforbunds Veterangruppe (Veterangruppa)”.  

Kåre Olerud ga uttrykk for stor glede over at så mange hadde funnet veien til medlemsmøtet og vist 
interesse for det initiativet som var tatt.  

Det ble foretatt presentasjon av de fremmøtte. Disse var: Bredo Berntsen, Kjell Baalsrud, Anne 
Coward, Tore Coward, Gunnar Ervik, Jens Gram, Honoria Bjerknes Hamre, Inger Heiberg, Lars Helling, 
Torstein Hervland, Edle Høystad, Bjarne Kylling, Sylvi Ofstad Samstag, Kåre Olerud, Torbjørn Paule, 
Steinar Rundhaug, Lise Rundhaug, Olav Skulberg, Erik Solheim, Arne Tronstad, John Tvedt, Per Valset, 
Ragnar Vik, Halfdan Wiik, Arild Ådnem og Stein Malkenes (observatør). 
 
Kåre leste hilsninger fra noen av dem som var forhindret fra å komme. 
 
Per Flatberg:  
”Dessverre må jeg melde forfall. Hilde og jeg reiser til Praha 22.april, forøvrig sammen med Tore 
Brænd. Vi komme ikke hjem igjen før onsdag 29.4. Beklager igjen at jeg ikke kan komme. Hils alle 
veteranene fra meg. Minn om at det blir vassdragstreff i Eiunnsdalen og Dalelva i sommer. Kommer 
snart invitasjon på nettsidene. Mvh Per F.”  

Torbjørn Fredriksen:  
”Takk for invitasjonen. Jeg har veldig lyst til å være med i gruppen og synes det vil være alle tiders å 
møtes slik. Siden det er så langt fram i tid, vet jeg ikke om det kan passes inn, men det er prioritert. 
Beste hilsen Torbjørn” 
Avbud på tlf og hilsen til alle.  

Alexandra Hauge:  
Påmeldt, men meldte avbud pr. tlf. Må ta seg av alvorlig syk søster. Hilser til alle.  

Inger Hansen: 
”For et flott tiltak Kåre!  Dersom jeg kommer i form igjen, vil jeg gjerne være med. Som kjent får 
veteraner av og til noen helseproblemer, og akkurat nå sleper jeg meg så vidt omkring med prolaps. 
Men jeg melder meg på så fort jeg kjenner om jeg klarer å gå noenlunde oppreist. Du hører fra meg! 
Hilsen Inger”  
Tlf. med søster: Inger er innlagt på sykehus og gjennomgår en alvorlig operasjon..  



Jon Østeng Hov: 
Ringte. Støtter opprettelsen. Vil være med, men kommer ikke nå. Hilsninger til møtet.  

Anndi Lomeland Jacobsen: 
”Hei Kåre! Tusen takk for hyggelig invitasjon. Jeg har ligget "på været" om det lot seg gjøre å dra til 
Oslo, men ser at det blir vanskelig. I Nablusforeningen, vennskapsforening med Nablus i Palestina 
som er mitt andre hjertebarn, venter vi besøk og jeg har vertskapsansvar.  
Hils alle kjente og lykke til! Hilsen Anndi”  

Hans Prestbakmo: 
”Takk for invitasjon i veterangruppa. Jeg kan vanskelig møte, men er interessert i 
å være med og bli orientert om hva som skjer. Hilsen Hans Prestbakmo” 

Vedlagt følger deltakerliste med e‐postadresse og telefonnr. til den enkelte.  

2. Gjennomgang av saklista  

Sakliste var fremlagt og ble gjennomgått. Den følger som vedlegg.  

3. Norges Naturvernforbund ‐ Om arbeidet sentralt og lokalt, organisasjonen herunder om 
sekretariatet og viktige saker i tiden fremover  

Organisasjonssekretær Steinar Alsos orienterte.  

I utkast til arbeidsprogram for perioden 2010 – 2011 legges det opp til to hovedsatsingsområder: 
klima og naturmangfold. Her vil sekretariatet ha en sentral rolle, i tillegg til at sekretariatet også skal 
følge faglig opp lokale aktiviteter i fylkes‐ og lokallag.  

Forbundet har fylkeslag i alle fylker med varierende aktivitet, og et antall på 70‐80 lokallag hvor også 
aktiviteten er varierende.  

Organisatorisk innser organisasjonen at det er vanskelig å få folk til å ta ulike former for verv. Ofte 
ønsker folk å tilpasse sitt engasjement ut fra spesielle interesser den enkelte måtte ha, og det å 
kunne gå ut og inn etter behov.  

Ut fra denne erkjennelse vil sekretariatet arbeide for å lage et lavterskeltilbud som gjør det mulig for 
folk å engasjere seg når de har tid og lyst. Dagens teknologi gir muligheter for i langt større grad å 
arbeide på tvers av geografiske og andre skillelinjer og nye nettverksformer kan derfor utvikles.  

Når det gjelder økonomi, vil sekretariatet arbeide videre med å utvikle fast giver‐konseptet.  

Faste givere har så langt gitt betydelige inntekter til forbundet, men det trengs oppfølging og 
utvikling.  

Det var anledning til å stille Alsos spørsmål. Anne Coward etterlyste trykksaker/materiell som kunne 
brukes på stands og lignende.  

Det ble innrømmet at det for tiden stod heller dårlig til med dette, men det var nå ansatt personer til 
å følge opp dette, uten at Alsos kunne bekrefte når slikt materiell ville foreligge.  

 



4. Oppstartsprosessen for Veterangruppa  

Protokollen fra stiftelsesmøtet 11.februar 2009 var utsendt på forhånd og ble gjennomgått. Jfr. 
vedlegg.  

5. Retningslinjer for Norges Naturvernforbunds Veterangruppe  

Per Valset leste opp retningslinjene åpnet for fortløpende kommentarer § for §.  

§§ 1, 2, 3 og 5 ble vedtatt uten merknader, mens § 4 ”Medlemsmøtet” ble kommentert og forslag til 
endringer fremlagt.  

§ 4 fikk følgende formulering:  

”Medlemsmøtet er Veterangruppas høyeste organ, holdes i april/mai hvert år og innkalles med minst 
to måneders varsel. Saker til behandling må meldes senest tre uker før møtet. Medlemsmøtet velger 
leder, øvrige styremedlemmer, varamedlemmer, og revisor etter innstilling fra valgkomiteen. 
Medlemsmøtet velger også valgkomiteen.”  

De vedtatte retningslinjene følger som eget vedlegg.  

Økonomi:  

Honoria Hamre reist spørsmål om reiseutjevning for medlemmer som hadde lang reisevei. 
Spørsmålet ble ikke realitetsbehandlet, men det vil være naturlig at styret ser nærmere på saken.  

Kontingent:  

Torbjørn Paule presenterte og begrunnet interimstyrets forslag om en årlig kontingent på kr 100. 
Torstein Hervland forslo kr 200. Etter en kort debatt ble det vedtatt å sette kontingenten til kr 100. 
Torsteins forslag fikk 8 stemmer.  

Samtidig anbefales det å følge opp alle som hadde fått invitasjonen med spørsmål om å tegne 
medlemskap. 
 
6. Valg  

Torbjørn Paule presenterte kandidatene og ledet valgene. 
 
Styrevalg 
Styreleder: Kåre Olerud ble enstemmig valgt som leder for ett år. 
Styremedlemmer: Torbjørn Paule, Ragnar Vik, Sylvi Ofstad Samstag og Per Valset ble valgt for en 
periode på to år. 
På medlemsmøtet april/mai 2010 går to styremedlemmer ut etter loddtrekning.  

Varamedlemmer 
Steinar Rundhaug, Arild Ådnem og Jens Gram ble valgt for en periode på to år. 
På medlemsmøtet april/mai 2010 går to varamedlemmer ut etter loddetrekning.  



Valgkomité 
Halfdan Wiik, Erik Solheim og Edle Høystad ble valgt til valgkomité med Halfdan Wiik som leder.  

Revisor 
Stein Malkenes ble valgt til revisor.  

7. Aktuelle saker for Veterangruppa å engasjere seg i  

Her ble det innledningsvis vist til protokoll fra stiftelsesmøtet 11. februar 2009 pkt. 6 hvor det ble 
pekt på at det ville være naturlig å gi innspill på 
‐ Norges Naturvernforbunds arbeidsprogram 
‐ Ny kommunikasjonsstrategi for Norges Naturvernforbund.  

Nevnte saker ble ikke realitetsbehandlet.  

Det ble derimot en meningsutveksling om hvordan Veterangruppa skulle fungere.  

Arild Ådnem mente at Veterangruppa burde ha en observatør på landsmøtet med talerett for å 
kunne bidra i diskusjonene om forbundets virksomhet.  
 
Kjell Baalsrud mente også at Veterangruppa måtte delta på landsmøtene og med en sterk hilsen. 
Videre tok han opp hvordan Veterangruppa skulle arbeide, direkte mot Naturvernforbundets organer 
eller sekretariatet, og anbefalte at virksomheten skjedde internt innenfor forbundets rammer.  

Honoria Hamre hadde sendt inn to saker til landsstyret uten å ha fått svar. Den ene saken gjaldt 
motorferdsel i Hallingskarvet nasjonalpark og den andre fjellrevproblematikken i Sylane og 
samarbeidsmuligheter med Sverige. Innleggene til Arild og Honoria tilsier at styret må drøfte hvordan 
det praktiske styrearbeidet gjøres, arbeidet med enkeltsaker og mot hvem o.a., og melde tilbake til 
medlemmene om mulige alternativer.  

Flere var opptatt av viktigheten av å få fram og ivareta den historiske arven til Norges 
Naturvernforbund og hvordan dette bør gjøres. Arbeidet med å sikre historien blir ikke mindre viktig i 
lys av til dels stor historieløshet om fylkes‐ og lokallagsutviklingen, ble det påpekt. Jens Gram mente å 
erfare at det nå var et helt annet tankegods blant de som sitter i ”styre og stell” enn det som var 
fremtredende og grunnleggende for noen10‐år siden.  

Erik Solheim pekte på at de fleste i Veterangruppa hadde sitt engasjement knyttet til vern og hvordan 
hindre ulike uønskede inngrep. Han var i likhet med Gram opptatt av hvordan denne 
grunnholdningen kunne videreføres til forsvar av for det som er oppnådd. Seire vi har vunnet må 
stadig forsvares, understreket han og ga uttrykk for at han savnet dette i dagens klima/ 
energipolitikk.  

Her fikk han støtte fra Bredo Berntsen som viste til nylig utgitt bok som Sigmund Hågvar og han 
hadde utgitt om norsk natur som forsvinner: ”Norsk natur. Farvel” Forholdet til Natur og Ungdom ble 
også tatt opp. NU kan være spydspissen i enkeltsaker, men kan også ha behov for motforestillinger.  

Flere av deltakerne rettet søkelys på problematikken knyttet til utbygging av vindmøller og 
småkraftverk.  



Spørsmålet om hvordan medlemmene i Veterangruppa kan kommunisere ble også drøftet. Gruppa er 
spredd over hele landet, og behovet for å kunne kommunisere effektivt vil være til stede. Sylvi Ofstad 
Samstag pekte på at opprettelse av Facebook ville kunne være en møteplass, og påtok seg på 
oppfordring å opprette en side for Veterangruppa.  

8. Historikk  

Bredo Berntsen orienterte om Hanna Marie Resvoll‐Hansen, en pioner i naturvernarbeidet, og at det 
arbeides med å reise en bauta over henne ved Gjende. Dette er et initiativ fra Norges 
Naturvernforbund, Norsk Botanisk Forening og Den Norske Turistforening.  

Det var enighet om at Bredo kunne sende medlemmene i Veterangruppa informasjon om hvordan 
hver enkelte kan støtte tiltaket.  

Torbjørn Paule orienterte om ”Milepælarbeidet”, et initiativ som er tatt for å samle punktvis de 
viktige begivenheter i fra forhistorien til stiftelsen av historien til Norges Naturvernforbund i 1914 og 
fram til 100 års jubileet i 2014.  

Fortsatt mangler en god del stoff, men arbeidet er kommet langt nok at det vil bli publisert på 
nettsidene til Norges Naturvernforbund med oppfordring om å bidra med korrigeringer, innspill og 
suppleringer.  

Sentralstyret har nedsatt en historiekomité. Målet er å få skrevet og utgitt Norges 
Naturvernforbunds historie gjennom hundre år til jubileet i 2014. Som et ledd i dette arbeidet foretas 
det for tiden intervjuer av eldre, sentrale personer knyttet til Naturvernforbundet for å sikre at ikke 
verdifull erfaring og informasjon går tapt. Dette arbeidet ivaretas av Arild Ådnem og Torbjørn Paule. 
Videre er det satt i gang arbeid for å skaffe finansiering til faghistoriker/forfatter og produksjon av 
jubileumsboka.  

9. Hilsen til Magne Midttun  

Det er kommet melding om at tidligere generalsekretær Magne Midttun, mannen som la grunnlaget 
for det moderne Norges Naturvernforbund fra 1960‐tallet og framover, er alvorlig syk. Ragnar Vik 
foreslo at Veterangruppa burde sende en hilsen til Magne Midttun. Dette fikk møtets fulle 
oppslutning, og Ragnar Vik påtok seg å formidle hilsenen. 
 
Daglig leder Gjermund Andersen i Naturvernforbundet i Oslo og Akershus besøkte Magne Midttun på 
sykehuset 19. april. Dagen etter besøket oppsummerte Gjermund sine inntrykk fra besøket i en e‐
post. Denne ble lest høyt for medlemsmøtet og gjengis i sin helhet her:  
 
”Som mange av dere har fått med dere, er Magne alvorlig syk. Etter vel restituert hoftebrudd før jul, 
har det inntrådd andre plager, og hovedproblemet nå er at de ikke får stabilisert blodsukkeret hans. 
Situasjonen har vært kritisk et par ganger, men de har fått ham "i drift" igjen. Han har vært på 
sykehus i mer enn 9 uker. 
 
 



Jeg var på besøk hos Magne i går. På forhånd ble jeg advart om at det ikke var sikkert at han var klar. 
Desto hyggeligere var det å komme til Bærum sykehus og være ventet, og av en som ennå hadde 
gnist og interesse for sine omgivelser og sine venner. Det ble ikke en lang samtale, men litt om det vi 
har hatt felles i naturvernarbeidet, om Markaloven og mangfoldloven, og om felles bekjente i 
forbundet. Og om historieutvalget og viktigheten av å få intervjuet forbundets seniorer mens det 
ennå er tid. Ikke mange ord, men klare signaler om at han ennå følger med i naturvernsaken og 
hvordan det går med forbundet og hans venner der.  

 
Magne var veldig svak. Navne‐husk og hørsel var ikke som i gamle dager, Men den samme gode 
tilstedeværelsen som alltid før. Og sansen for humor. Magne vinket varmt da jeg dro. En utrolig type ‐ 
inspirerende selv under  de vanskeligste forhold. Han er det nærmeste jeg er kommet en "mentor" i 
Naturvernforbundet, en som tar kontakt, som hele tiden er oppriktig  

interessert, som lytter, har historisk sans og ballast, og som inspirerer og gir råd og synspunkter på en 
måte som umiddelbart føles kloke og riktige. Og som hele tiden ser menneskene og deres innsats. Vi 
trenger alle å inspireres av Magnes væremåte. 
 
Da jeg skulle gå, måtte jeg love å hilse til alle venner og kjente. Det gjøres herved, og vær snille å spre 
hilsningen til andre venner av Magne”. 

 


